
Odcinek nr 25 - There are a lot of dogs in London.

Nowe słownictwo:

What is the weather like? - Jaka jest pogoda?

to impress - imponować

to be impressed - być pod wrażeniem

ago - temu

some time ago - jakiś czas temu

because - ponieważ

there - tam

there is - jest, znajduje się, istnieje

there are - są, znajdują się, istnieją

Hi Sonia!

Hey Paweł!

Dear listener, how are you?

⏰⏰⏰

I’m good. I’m okay. I’m great. I’m fine, i tak dalej

Awesome! Yesterday you wanted to ask me something about the weather… Do you
remember?

Ach tak… Bo Tony asked me takie dziwne question… What weather… like?

Zrozumiałam, że pytał o pogodę, ale nie wiem, what he said dokładnie.

Hm… Maybe ‘what’s the weather like’? What is the weather like? Czyli - jaka jest
pogoda?

O tak! It sounded like that. Dobrze to powiedziałam? Czy tu nie obowiązuje dodanie
końcówki ‘ed’?

Very good!



Hm. What is the weather like? ‘Co jest pogoda jak’? Coraz częściej widzę, jak bardzo różni
się tłumaczenie dosłowne od tego rzeczywistego.

Haha. Dear listener, say: Jaka jest dzisiaj pogoda w Warszawie?

⏰⏰⏰

What is the weather like today in Warsaw?

Almost good. Do you remember, gdy I said that określenie czasu, czyli the words like
‘today’, ‘tomorrow’, ‘in the evening’ są usually na samym początku zdania lub na
końcu?

Ah, right!

Say that again, dear listener: Jaka jest dzisiaj pogoda w Warszawie?

⏰⏰⏰

What is the weather like in Warsaw today?

Perfect! No dobra, to co mu odpowiedziałaś?

You know… Padał deszcz. A jedyne co znałam to ‘słońce’, którego nie było…

Haha.

So I said: Today is not sun.

Wow! Great! Wybrnęłaś świetnie! I to dowód, że żeby się dogadać, nie trzeba mieć nie
wiadomo jakiej wiedzy. Zrozumiał?

I think so. He said something like: ‘the weather in Warsaw is not very good today’, so I
answered: Yes, exactly!

Wow! I AM IMPRESSED!

Impreza?

Nie, głuptasie. :) Jestem pod wrażeniem. Samo ‘to impress’ oznacza ‘imponować’, ale
‘I’m impressed’ - jestem pod wrażeniem.

Dear listener, say: Imponujesz mi.

⏰⏰⏰

You impress me.

And now: Jestem pod wrażeniem.



⏰⏰⏰

I’m impressed.

Great! So you said: Today is not sun. Right?

Yes! Zgaduję, że powiedziałam coś nie tak? Tell me how to say that well.

Some time ago… Czyli jakiś czas temu. ‘Ago’ oznacza ‘temu’. I said ‘in English we
don’t say: jestem, jesteś, jest’. We say I am - ja jestem, you are - Ty jesteś. Nie
pomijamy osoby.

Oh, yeah! Zapomniałam… Czyli… today it is not sun??

Jeśli powiesz ‘it is’ - oznacza to ‘to jest’, a chciałaś powiedzieć samo ‘jest’. Am I right?

Yes but you said…

...że nie możesz. Correct. Because... I have something else for you! Ponieważ mam
coś jeszcze dla Ciebie!

Samo ‘because’ to ‘ponieważ’?

Exactly! Dear listener, say: Cieszę się z Twojego powodu.

⏰⏰⏰

I’m happy because of you.

And now: Jestem zadowolona, ponieważ jest dobra pogoda.

⏰⏰⏰

I’m happy because the weather is good.

Very well!

Okay, Paweł, but what do you have for me?

Jeśli you want to say that coś gdzieś jest, nie wystarczy samo 'is', należy powiedzieć
'there is'.

A co to 'there' oznacza?

'There' znaczy ‘tam’.

Oo... Sounds interesting.



‘Here’ to ‘tutaj’. ‘There’ to ‘tam’. Wystarczy dodać 't' przed 'here' i już jest 'there'. Jedna literka
różnicy, a tak inna wymowa.

Exactly! Dear listener, say: Ja jestem tutaj, a Ty jesteś tam.

⏰⏰⏰

I’m here and you are there.

Perfect! There is oznacza - jest, znajduje się.

Dear listener, now it's your turn, say: W Warszawie jest ciekawe spotkanie.

⏰⏰⏰

In Warsaw there is an interesting meeting.

Or: There is an interesting meeting in Warsaw.

Awesome! And now: Tutaj jest jakiś pies.

⏰⏰⏰

There is a dog here.

Great job! And how do you say: ‘W mojej książce jest wiele słów.’?

⏰⏰⏰

There is a lot of words in my book.

There are a lot of words in my book!

Polish is quite tricky. Zauważ, że in Polish, we say ‘w książce JEST wiele słów’, but in
English we say: ‘w książce SĄ wiele słów’.

Oh, I see. Czyli jak jest one thing - I say ‘there is’, a jak jest a lot of things, I say: ‘there are’.

Wystarczą two or three things i już mamy ‘there are’.

Dear listener, say: W Londynie jest wiele psów.

⏰⏰⏰

In London there are many dogs.

Or: There are many dogs in London.

Now: Tam są 4 długopisy.



⏰⏰⏰

There are 4 pens.

Great! Później wrócimy do tego example with the sun because there is one more błąd.

But now I’m hungry. ‘Hungry’, czyli ‘głodny’.

Sure! Zrobię sobie quiz pod tym odcinkiem. Dear listener, let’s do the quiz!

See you za moment!

See ya!


